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Summary :

The subject of this study was the criminal responsibility of the auditor, as
one of the most important professionals assigned by the Algerian legislation
special importance, because of the importance of his role on the company and
partners and others in general, which reflected the magnitude of the
responsibilities entrusted to him, especially the criminal ones; To determine the
general provisions of this profession, as well as those substantive and procedural
provisions related to the criminal responsibility of the auditors, according to the
new rules of the profession code 10/01, without disregarding the rules of
commercial law and general criminal rules.

Keywords: auditor, crimes of the profession of the representative of accounts,
criminal liability, public prosecution.

Résumé:

Le sujet de cette étude était la responsabilité pénale du commissaire aux
comptes, en tant que 1’un des professionnels les plus importants assignés par la
législation algérienne, en raison de I’importance de son role pour la société et
ses partenaires et les tires personnes en général, ce qui reflétait ’ampleur des
responsabilités qui lui étaient confiées, notamment pénales; Déterminer les
dispositions génerales de cette profession, ainsi que les dispositions de fond et
de procédure relatives a la responsabilité pénale des comptables, conformement
aux nouvelles regles du code de la profession 10/01, sans méconnaitre les regles
du droit commercial et les regles pénales générales.

Mots-clés: commissaire aux comptes, délit de la profession du commissaire aux
comptes, responsabilité pénale, action public.
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